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Děkanský projekt  

Ing. Jaroslav Burčík, Ph.D. 

  
 

 

 

Motto: „Fakulta elektrotechnická ‐ výkladní skříň ČVUT v evropském výzkumném 

a vzdělávacím prostoru“ 
 

 Naváži na osvědčené koncepty, které již na fakultě existují a se kterými panuje spokojenost.  

Zasadím se o větší otevření fakulty světu.  

 Budu iniciovat a podporovat aktivity, které povedou ke zlepšení výsledků FEL 

na mezinárodním poli, a to jak v oblasti pedagogické, tak i oblasti vědecké. 

 Maximálně usnadním podmínky pro tvůrčí práci a omezím byrokracii.  

 Mým velkým přáním je zavést na fakultě kulturu podnikavosti a snahy o aplikaci výsledků 

vědecké a tvůrčí práce do praxe. Budu pracovat na tom, aby se tyto činnosti staly přirozenou 

součástí akademické prestiže.  

 

Pokud budu zvolen, zaměřím se na konkrétní přínosy a zlepšení v těchto oblastech: 

 

Studenti a výuka ‐  Studium je přísné a hravé 
Pedagogiku považuji za jednu z klíčových oblastí, ve které musí fakulta excelovat. V mém pojetí je 

pedagog hlavně tím, kdo vzbuzuje zájem a touhu po dalším vědění. Přeji si, aby naši pedagogové byli 

studentovi více průvodcem na cestě k poznání než mudrcem, který všechno ví a se kterým se 

nediskutuje.   

Fakulta dnes zajišťuje bakalářské, magisterské a doktorské programy. Rád bych více zpřesnil výstupní 

profil absolventů a podpořil probíhající reakreditaci tak, aby i bakalář byl kvalitním a na trhu žádaným 

odborníkem s praktickými dovednostmi a bez případné nutnosti pokračovat v navazujícím studiu.  

Oblast většího podílu praktické výuky považuji za velmi důležitou, zejména u bakalářů. Budu usilovat 

o adaptaci dobrých zkušeností s tímto druhem výuky ze zahraničních pracovišť a jejich zavedení 

do našeho prostředí.  

Považuji za zásadní, aby fakulta kromě toho, že vychovává kvalitní a žádané absolventy, zvýšila 

motivaci studentů k zakládání vlastních firem. Zajistím, aby fakulta poskytla studentům v této oblasti 

dostatek inspirace, a vytvořím potřebné znalostní a dovednostní zázemí.     

Uvědomuji si, že technické studium není jednoduché a může potenciální zájemce o studium 

odrazovat. Věřím však, že existuje velký prostor pro zlepšení ve způsobu, jak našim studentům 

náročnou problematiku přiblížit hravou formou a zajistit, aby si ji osvojili. Hravou formou pak myslím 

formu zábavnou, na pozadí však promyšlenou a hluboce edukativní. Zajistím výměnu zkušeností 

a dobré praxe z této oblasti a budu pravidelně oceňovat pedagogy, kteří půjdou příkladem.  
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S příslušnými garanty programů a oborů iniciuji práci na objektivně měřitelných výstupních 

kompetencích absolventa, které jasně popisují, co student po úspěšném zvládnutí odborných 

předmětů dokáže aplikovat. To znamená, co umí student bezpečně, spolehlivě a samostatně udělat, 

když je postaven do prostředí, pro které je vzděláván. Hravý prvek vzdělávání pak chci vyvážit aplikací 

„přísnosti“ kladenou na studenta a vztaženou právě k výstupním kompetencím absolventa. 

U všech typů studia pak vnímám pro studenty za žádoucí získat zkušenosti ze zahraniční spolupráce. 

Budu tak podporovat studenty v jejich internacionalizaci a tvorbu mezinárodních výměnných či 

studijních programů.  

Pro zajištění ochrany práv studentů zřídím pozici ombudsmana.  

 

Pracoviště a pracovníci – Odvážní budou podpořeni 
Budu se snažit, aby pod mým vedením pracovníci a pracoviště ČVUT FEL měli ze strany děkanátu ten 

nejlepší servis. Bude platit, že děkanát je tu pro pracoviště, nikoli naopak. Na základě průzkumu 

potřeb mezi pracovišti promítnu pak příslušné změny do organizační struktury děkanátu.     

ČVUT FEL je v očích veřejnosti vnímána jako nositel unikátních znalostí a know‐how. Jsem 

přesvědčen, že tomu tak skutečně je. Nevidím však odpovídající dopad do příjmů fakulty. Zde cítím 

velký prostor pro zlepšení a mohu nabídnout dlouholeté zkušenosti v této oblasti. Vnímám, že je to 

mimo jiné způsobeno i nastavením motivačních kritérií. Nastavím kritéria tak, aby ten, kdo je aktivní, 

měl chuť svoji aktivitu násobit, a ne ji tlumit či dokonce skrývat.  

Budu podporovat odvážné zaměstnance, inovativní přístupy a řešení. Strach z chyb a nezdarů nebude 

za mého vedení důvodem pro nezahájení projektů. Pracovníci a pracoviště dostanou ode mne velkou 

míru důvěry, zastání a volnosti k rozvoji.  

Kvalitní vědu, která produkuje excelentní výsledky na mezinárodním poli, považuji za nedílnou 

součást fakulty.  

Za základní jednotku odborné a pedagogické práce považuji katedru. Cítím však, že na cestě vzhůru 

bude třeba stávající systém doplnit o další vhodné struktury, které umožní flexibilní multioborovou 

spolupráci a podporu špičkových vědeckých center. Přeji si, aby katedry byly iniciátory, koinvestory 

a beneficienty takto vznikajících center excelence. Aby měly podíl z jejich úspěchu a zájem na jejich 

rozvoji. Viděl jsem v zahraničí fakulty, které jsou takto organizovány, a chci jejich příklady dobré 

praxe adaptovat pro FEL.    

Zlepším podmínky pro růst mladých vědeckých pracovníků a budu usilovat o rozšíření spolupráce 

se zahraničními pracovišti. Vidím velký nevyužitý potenciál v mezinárodní vědecké spolupráci a 

vytvořím systém podpory pro zapojení do mezinárodních týmů a participace v zahraničních grantech.  

O kvalitní studenty doktorského studia panuje nekompromisní přetahovaná. Protože 

nepředpokládám, že by fakulta sama dokázala generovat dostatečný počet kvalitních studentů 

doktorského studia (v evropském měřítku), pokládám za žádoucí vytvořit pracovištím podmínky 

pro získávání těchto studentů i z jiných ať již domácích, či zahraničních pracovišť. Umím pro tuto 

oblast zajistit vhodné finanční zdroje a podpořím ji i po stránce dlouhodobé udržitelnosti.  

Mám velké zkušenosti při získávání projektů spolupráce mezi podniky a akademickými pracovišti. 

Více otevřu fakultu spolupráci s praxí, ostatním vědeckovýzkumným institucím včetně akademie věd. 

Věřím, že v kombinaci s kvalitním odborným zázemím fakulty dosáhneme významného navýšení 

příjmů ze spolupráce s průmyslovými partnery, a to jak v oblasti pedagogické, tak i v oblasti vědecké.
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ČVUT – Táhneme za jeden provaz a naplňujeme vizi vedení 
Podniknu kroky, které povedou k včasnému sestavení dlouhodobého záměru ČVUT FEL pro roky 

2016‐2020 tak, aby reflektoval strategické cíle a priority fakultních pracovišť, odrážel celkovou 

strategii směřování ČVUT a reagoval na nové změny ve vysokoškolském zákonu. Tento krok považuji 

za velmi důležitý i proto, abychom dokázali připravit kvalitní projekty do nových operačních 

programů, které usnadní financování cílů nového dlouhodobého záměru fakulty.  

Zavedu systém fakultní správy duševního vlastnictví a podporu komercializace výsledků VaV tak, 

aby vhodně navazovala na centrálně budovaný systém rektorátu. K tomuto systému pak postavím 

odpovídající podporu pracovišť i jednotlivců s cílem zvýšit příjmy z této oblasti. Aktivní využívání 

duševního vlastnictví a motivaci pracovišť k této činnosti považuji za nesmírně důležitou. Očekávám, 

že vložené investice do této činnosti se fakultě mnohanásobně vrátí jak v oblasti finančních, 

tak i nefinančních benefitů.  

Zasadím se o co nejrychlejší úplný přechod na elektronický oběd dokumentů. Budu prosazovat 

maximální využívání celoškolsky vybudovaných systémů a zajistím odpovídající podporu a proškolení 

koncových uživatelů pro snadný náběh na jejich využití. 

Upevním pozici Fakulty elektrotechnické jako výkladní skříně ČVUT v evropském výzkumném 

a vzdělávacím prostoru. Vedle vnější (mezinárodní či národní) spolupráce považuji za velmi důležitou 

spolupráci uvnitř ČVUT. Budu maximálně podporovat společné výzkumné a vzdělávací projekty 

a zajistím, aby již před jejich započetím byla zřejmá výhodnost pro všechny zúčastněné strany.  

 

Společnost – Jsme otevření spolupráci, naši absolventi nás podporují 
Rozvinu užší partnerství a spolupráci se středními školami. Kvalitu studentů na vstupu budu 

podporovat politikou aktivní práce se středoškolskými talenty.  

Na cestě k lepší pedagogice považuji za důležité podporovat znalostní a osobnostní rozvoj našich 

pracovníků. Budu podporovat aktivity spolupráce se specializovanými pracovišti v této oblasti, 

ověřování nových konceptů a přístupů k výuce. Jsem zastánce zavedení pedagogického minima 

pro všechny nově přijímané odborné asistenty. 

Vidím obrovský prostor pro zhodnocení znalostí pracovníků fakulty v segmentu firemního vzdělávání. 

Naváži na současné aktivity pracovišť v této oblasti a pokusím se je posunout na kvantitativně 

i kvalitativně novou úroveň. Vidím tržní segmenty, ve kterých by fakulta mohla být přirozeným 

leaderem. 

Rozvinu nové formy spolupráce s podnikovou sférou formou WIN‐WIN strategie. Existují příklady 

dobré praxe, které fungují doma i v zahraničí a které po prvotním zavedení vykazují dlouhodobou 

ekonomickou udržitelnost. 
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Proč mne zvolit 
Jsem absolventem katedry mikroelektroniky ČVUT FEL a s fakultou mám dlouholeté zkušenosti 

z pozice pedagoga, odborného asistenta, výzkumníka i vedoucího pracovníka. Na základě osobních 

zkušeností z prestižních západních univerzit jsem pro ČVUT vybudoval a řídil Inovacentrum, 

jako jedno z nejúspěšnějších center v ČR pro podporu spolupráce mezi akademickou a podnikovou 

sférou.  

Za mého působení inkubátor ČVUT vyprodukoval řadu úspěšných firem založených studenty, některé 

pak globálního rozměru. Pod mým vedením Inovacentra jsme pracovištím ČVUT dokázali zajistit 

desítky projektů v oblasti vědeckovýzkumné spolupráce s podniky a získat finanční podporu na jejich 

vize v celkové částce více jak půl miliardy korun.   

Na základě transformace Inovacentra do nové podoby se mi nyní uvolnily kapacity a mám velkou 

chuť zúročit své dosavadní zkušenosti s vedením lidí, získáváním zdrojů a řízením velkých projektů 

ve prospěch Fakulty elektrotechnické. 

Moje zkušenosti jsou jak manažerské a „budovací“, tak i akademické. Mám zkušenosti s řešením 

výzkumných projektů a vychoval jsem úspěšně dva doktorandy. Tato kombinace mi dává předpoklady 

k dobrému uchopení pozice děkana, protože dobrý děkan musí být zejména dobrý manažer se 

znalostí a respektem k prostředí. 

Výše zmíněné důvody mne vedou ucházet se o místo děkana ČVUT FEL pro nadcházející období. 

 

 

Kontakt: 
burcik@fel.cvut.cz, tel.: 773 510 551 


